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Verksamhetsberättelse 2004 

Förbundsmöte 

Förbundsmötet 2004 avhölls 20-21 mars på Scandic Hotell Väst i Linköping. Förhandlingarna pågick från 
lördag kl 13 till söndag eftermiddag. I vanlig ordning inleddes mötet med en kort mötesformalia varefter 
grenkonferenserna startade. 

På lördagkvällen deltog de delegater som önskade i en visning av Flygvapenmuseum. 

Styrelsen 

Förbundsstyrelsen har under året haft följande sammansättning. 

 1 januari-21 mars 21 mars-31 december 
Ordförande Robert Sundström Robert Sundström 
Vice ordförande Magnus Söderling Magnus Söderling 
Sekreterare Peter Källoff Peter Källoff 
Kassör Lennart Andersson Lennart Andersson 
Suppleant Göran Olsson Ingemar Ljung 
Ledamot, säkerhet Thomas Johansson Bo Gårdstad 
Ledamot, utbildning Pelle Scherdin Pelle Scherdin 
Ledamot, PREK   
Suppleant, säkerhet Lina Franzén Mats Toorell 
Suppleant, utbildning Ernst Christensen Lennart Christenson 
Suppleant, PREK Freddy Stenbom Freddy Stenbom 
Ordförande i 
Friflyggrenen 

L-G Olofsson L-G Olofsson 

Ordförande i 
Linflyggrenen 

Mats Bejhem Mats Bejhem / 
tf. Ingemar Larsson 

Ordförande i 
Radioflyggrenen 

Bengt Lindgren Bengt Lindgren 

Mats Bejhem, som av förbundsmötet valts till ordförande i linflyggrenstyrelsen, valde den 3:e november att 
avgå. Hans uppdrag övertogs av Ingemar Larsson, som är vald till vice ordförande i linflyggrenstyrelsen. 

Under verksamhetsåret har förbundsstyrelsen avhållit sju protokollförda sammanträden, och fem 
protokollförda AU-möten. 

Majoriteten av förbundsarbetet genomfördes på ideell basis av valda styrelseledamöter och andra funktionärer. 
Exempel på återkommande rutinärenden inom 2004-2005 års styrelse. 
• Idrottsjuridiskt stöd till klubbar och klubbmedlemmar. 
• Författande av denna verksamhetsberättelse. 
• Styrelsens yttrande över till förbundsmötet inkomna förslag och motioner. 
• Budgetarbete inför 2005. 
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• Diverse ekonomiska rutinärenden: 
-   Löneutbetalningar. 
-   Hyresutbetalningar. 
-   Kontakter med Arbetsmarknadsstyrelsen om lönebidrag. 
-   Utbetalning av anmälningsavgifter för landslagen. 
-   Likviditetsplanering. 

• Deltagande vid CIAM:s plenarmöte 2004 (inkluderande kostnader och ersättningar för detta). 
• Detaljerad uppföljning av anslutna klubbars tillgång eller fordran på SMFF. 
• Deltagande vid FSF:s årsmöte. 
• Kansliets datasäkerhet. 
• Arbetsmiljöfrågor. 
• Löpande informationsbehov. 
• Planering av styrelserelaterat material i kommande MFN. 
• Kontakter med arbetsgivarorganisationen Arbetsgivaralliansen. 
• Planering inför förbundsmöte. 

Exempel på några särskilda frågor som behandlats inom förbundsstyrelsen under 2004 är: 
• Ett eventuellt stadgeändringsförslag om att flytta ansvaret för landslag till förbundsstyrelsens behandlades 

och avfärdades. 
• Ansökningar om belopp ur Lin-VM fonden. 
• Redaktionsrådets bemanning.  
• Förberedelser inför Skala-VM 2006. 
• Guide för miljöarbete. 
• Inköp av utrustning för frekvensbandsövervakning.  
• Uppgradering och översättning av AMA-Cub-konceptet till svenska. 
• Uppmärksammande av hedersmedlemmen Anders Håkansson. 
• Evenemanget Tjejer Flyger 2004. 
• Frågan om uppgradering av förbundets försäkringsskydd. 
• Uppgradering av förbundets IT-system. 
• Ansökan om ytterligare frekvenstilldelning. 
• Planering inför deltagande i Hobbymässan 2004. 
• Ett stort antal synpunkter från förbundets revisorer har behandlats och åtgärdats inom arbetsutskottets ram. 
• Administration av föreningen MFK Direkt. 
• Det redaktionella arbetet för förbundsmötesagendans delar 0-5 och 9. Övriga sektioner har tagits fram 

inom respektive grenstyrelse. 

Under året har styrelsen inom sig fastställt normer för hur distansmöten skall gå till. När styrelsen finner att 
formerna är väl utprovade är det styrelsens mening att riktlinjer för dessa bör skrivas in i stadgarna. 

Internet/WWW 

Under året har förbundet uppgraderat resurserna för Webbsidor. En dator hyrs numer med tillräckliga resurser 
för att tillhandahålla alla klubbar och intresseområden inom SMFF med goda webbmöjligheter. Inledande 
försök har genomförts med intresserade klubbar. Styrelsen har beslutat att ett avtal, som klargör 
ansvarsförhållanden beträffande de juridiska aspekterna av webbpublicering skall tas fram innan möjligheten 



Förbundsmöte 2005  1-3 

 

marknadsförs på bred skala till anslutna klubbar. 

Det skall dock poängteras att den ovan angivna möjligheten främst är avsedd för de klubbar som vill driva en 
helt egen webbsida. Alla anslutna klubbar har tillgång till de förformatterade webbsidor som erbjuds 
kostnadsfritt via Riksidrottsförbundets tjänst n3sport. 

Tillgängligheten på den inhyrda webbdatorn har under perioden 21 april till årets slut har varit minst 99,52%. 
Under tiden fram till 21 april drabbades tjänsten av två större driftstopp, som enligt styrelsens mening berodde 
på tekniska problem hos nätleverantören. Från den 21:a april har ett SMS-varningssystem varit i drift vilket har 
gjort att styrelsen snarast kunnat ringa till leverantören och klaga om det är något problem. 

Nedan finns en förteckning över den information och de tjänster som under året funnits tillgängliga: 
• Information specifik för olika intresseområden. Denna har varit upplagd på så vis att det finns länkar från 

SMFF:s centrala sidor till sidor som respektive intresseområde administrerar. 
• Köp-sälj torg. 
• En anslagstavla, kallat klotterplanket. 
• Klubbförteckning. 
• Fältförteckning. 
• Evenemangsförteckning. 
• Månadsmeddelanden. 
• Förteckning över hobbyhandlare. 

Dessutom publicerades ett 20-tal nyheter på webbplatsen under året. 

Utbildning 

Under året har utbildningsstyrelsen arbetat med ett dokument om ”En guide för säker modellflygning”. Arbetet 
har genomförts med utgångspunkt från ett motsvarande dokument som den engelska luftfartsstyrelsen (CAA) 
har tagit fram. 

Ett grundkoncept för ledarutbildning, enligt förbundsmötets beslut, är under framtagande och kommer att 
presenteras under 2005. 

Några av förbundets förtroendevalda har i Riksidrottsförbundets regi genomgått en kurs om sponsring och 
därvid förknippade avtal. 

Säkerhet 

Inom säkerhetsområdet har Förbundet under året producerat två trycksaker, dels om allmänna säkerhetsråd 
att anslås vid flygfältet, och dels en broschyr om jetmodeller. Styrelsens uppfattning är att dessa i stort 
mottagits väl av anslutna klubbar och klubbmedlemmar. 

Under hösten arrangerades en utbildning för radioflygcertifikatsutfärdare. 

Frekvenser 

I årets början meddelade Post och Telestyrelsen beslutet att tilldela ytterligare fem frekvenser exklusivt för 
radiostyrt modellflyg. Dessa frekvenser är 35.000 MHz, 35.010 MHz, 35.020 MHz, 35.210 MHz samt 
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35.220 MHz. Denna korrigering av frekvensallokeringstabellen tillkom till stor del efter att EU:s organ för 
dessa frågor tilldelat dessa frekvenser exklusivt för radiostyrt modellflyg inom hela EU. SMFF har stött på Post 
och Telestyrelsen att i denna fråga harmonisera sin verksamhet till EU. 

Tyvärr uppdagades det samtidigt att Försvarsmakten fortfarande har utrustning som använder 35.000 MHz 
och 35.200 MHz. Även omkringliggande kanaler kan beröras. Styrelsen har under året arbetat för råda klarhet 
i vilken omfattning och under vilka förutsättningar som denna utrustning används. Under våren gick SMFF ut 
med en varning om dessa frekvenser. Det finns emellertid inga konkreta bevis att just denna utrustning orsakat 
incidenter inom svenskt modellflyg. Under hösten 2004 utfärdade Högkvarterets Frekvensavdelning nya 
bestämmelser innebärande att Försvarsmakten inte längre kommer att använda de frekvenser som kan störa 
modellflygets kanaler på 35 MHz bandet. 

Det finns även frekvenshoppande utrustning (till exempel RA-180) som under korta perioder kan använda 
modellflygets kanalet på 35 MHz bandet. Denna utrustning använder ett större mängd frekvenser, exempelvis 
30-88 MHz, men byter frekvens många gånger per sekund. SMFF har tillsammans med företrädare för 
Försvarsmakten provat om de korta pulser som sänds på varje frekvens kan störa normala mottagare för 
modellflygbruk. De undersökningar som genomförts har givit resultatet att inga störningar uppträder under 
normala förhållanden, även om sändaren befinner sig mottagarens omedelbara närhet.  

Under året har SMFF köpt in utrustning för att under längre tid kontinuerligt övervaka radioflygets 
frekvensområden. Utrustningen, som används tillsammans med en dator, kommer logga all radiotrafik som sker 
på våra frekvenser. Enligt styrelsens ambition skall utrustningen kunna placeras på olika platser i landet för att 
på ett objektivt sätt kunna klargöra eventuella störningsproblem på olika platser. Inledningsvis kommer 
utrustningen vara placerad hemma hos SMFF:s frekvensansvarige. 

SMFF har ansökt om ytterligare frekvenser på 35 MHz. Denna ansökan ligger för närvarande hos Post och 
Telestyrelsen för handläggning. Vi har också ansökt hos Post och Telestyrelsen om att de riktlinjer som 
Högkvarterets Frekvensavdelning utfärdat skall återspeglas i Post och Telestyrelsens författningar. 

Expeditionen 

Marie Bagge och Elisabeth Carlson har under året bemannat expeditionen med tillsammans 1,65 
heltidstjänster. Arbetet som har nedlagts på att förbättra förbundets betalrutiner mot klubbarna har givit mycket 
gott resultat och OCR- inbetalningssystemet har fungerat bra. 

Ett säkerhetsskåp, stor färgskrivare och annan datautrustning har inköpts till förmånliga priser genom Björn 
Fribergs (AKMG) försorg.  

Under maj månad gjordes ett studiebesök på FSF:s kansli på Ålleberg där samråd med FSF:s personal 
skedde. 

SMFF:s lokaler har utnyttjats för organisationens egna möten och kurser samt har även vid några tillfällen 
lånats ut till andra. 

Expeditionens arbete har under året huvudsakligen bestått i: 
• Medlemsregistrering. 
• Ekonomisk bokföring. 
• Produktion av adressetikettsunderlag till Modellflygnytt. 
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• Telefon och epostkontakter. 
• Registrering av inkommande och utgående handlingar. 
• Förberedelser för och efterarbeten till förbundsmötet i Linköping. 
• Sammanställning av månadsmeddelande. 
• Biträde till styrelsemedlemmar och andra förtroendevalda i deras arbete. 
• Sammanställning av tävlingsstatistik. 
• Utfärdande av licenser och certifikat. 
• Allmän service till klubbar och enskilda medlemmar. 
• Vård av lokaler och inventarier. 

Museigruppen 

Gruppen, som består av deltagare från SMFF och Oldtimersällskapet, har träffats två gånger under året och 
planerat deltagade i ”Aeroseum”, ett flygupplevelsecentrum som just byggs i den gamla berghangaren vid Säve 
i Göteborg. Vi erbjuds att ställa ut tidstypiska modeller och tillbehör från fyra tidsepoker i lika många 
bergnischer. 

Klubbar 

Klubbarna Åhus MFK, Ållebergs MFK, Slättlanda MFK, och Ånge MFK har under året anslutit sig till 
Förbundet. 

Miljö 

Under året har Flygsportförbundets miljöansvarige i samarbete med SMFF påbörjat arbetet med en 
miljöhandledning för klubbarna. 

Tillsammans med flertalet specialförbund har Flygsportförbundet och SMFF stoppat ett förslag om skärpning 
av bullerkraven för motorsport. Förslaget, som angav särskilda restriktioner för anläggningar där det skulle 
bedrivas verksamhet mer än 100 dagar per år, skulle ha inneburit allvarliga inskränkningar för många klubbar. 
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Försäkringar 

SMFF har under 2004 liksom tidigare år 
tillhandahållit en ansvarsförsäkring åt alla 
medlemmar. Försäkringens huvudsakliga 
syfte är att skydda den enskilde 
medlemmen mot de kostnader gentemot 
tredje person som kan uppstå vid 
modellflygrelaterade olyckor. En broschyr 
som beskriver ansvarsförsäkringen, och 
även några försäkringar som tillhandahålls 
via RF, har dels funnits på 
www.modellflygforbund.se samt funnits 
tillgänglig i tryck för de som så önskat. Se 
separat ruta för detaljer om försäkringen. 

Dessutom innehar förbundet en 
förmögenhetsbrottsförsäkring som gäller 
för förbundet och alla anslutna klubbar. Ett 
exempel som försäkeringen täcker är om 
klubbens kassör förskingrar klubbens 
medel. Självrisken för denna försäkring är 
ett basbelopp. Ett basbelopp var undet 
året cirka 36000 kr. 

Den olycksfallsförsäkring som tecknades 
2001 förnyades även under 2003. Försäkringen omfattar alla medlemmar för den skada som kan åsamkas 
dem till följd av deras utövande. Försäkringen kommer 
inledningsvis kosta cirka en krona per medlem och år. 
Försäkringen tecknades i bolaget if... . Se separat ruta 
för detaljer om försäkringen. 

Under året har SMFF varit i kontakt med en 
försäkringsmäklare som utrett olika möjligheter till ett 
utökat försäkringsskydd för förbundets medlemmar. 
Problemen rör dels frågan om täckning utom Norden, 
dels om tävkning utanför anslutna modellflygfält. 
Mäklaren har även undersökt möjligheten att erbjuda 
sakförsäkringsskydd åt anslutna klubbar. De förslag 
som under hösten 2004 presenterades ansågs dock av 
styrelsen vara för kostsamma. Styrelsen ämnar vidare 
undersöka möjligheterna till utökat försäkringsskydd. 

Under året har även EU-kommissionen fastställt att 
flygande farkoster skall omfattas av ett visst försäkringsskydd. För modellflygplan, som faktiskt omnämns i 
direktivet, gäller att modeller över 20 kg startvikt (inklusive bränsle) skall omfattas av en ansvarsförsäkring 

SMFF:s ansvarsförsäkring 
 

SMFF:s ansvarsförsäkring täcker den skada ditt modellflygplan kan 
åsamka person och materiel. Ett exempel är att ditt flygplan störtar i en bil 
eller då det kolliderar med ett annat flygande föremål. Även personskador 
täcks. Försäkringen gäller även då icke-medlemmar tillfälligt deltar i 
verksamheten, till exempel under skol- eller ‘känn på’ flygning. 

Försäkringen är en så kallad subsidiär försäkring. Det betyder i detta fall 
att den täcker det skadevållarens övriga försäkringar (vanligen 
hemförsäkring) inte täcker. Om denne inte har någon hem-försäkring gäller 
ansvarsförsäkringen från första kronan. 

Försäkringen gäller på de platser som varje enskild klubbstyrelse beslutat 
vara klubbens officiella flygfält. Det kan gärna vara flera fält, men klubben 

måste formellt besluta om detta. Försäkringen gäller således inte vid 
flygning på icke anvisad plats. 

Högsta ersättningsbelopp är 10 000 000 kronor och självrisken är 10% av 
ett basbelopp. 

Undantag: 
• Försäkringen gäller inte för skador som uppkommer vid flygning 

utanför område som godkänts av SMFF eller ansluten klubbs styrelse. 
• Skada som omfattas av skadevållarens egen hem- eller villa-försäkring. 
• Försäkringen gäller enbart inom Norden, förutom de personer som 

uttagits att representera Sverige vid internationella tävlingar. 
• Försäkringen gäller enbart verksamhet som bedrivs enligt de regler och 

bestämmelser som gäller inom SMFF, såväl under tävlingar som andra 
aktiviteter. 

SMFF:s olycksfallsförsäkring 
 

SMFF:s olycksfallsförsäkring täcker den skada som drabbar 
medlemmarna under utövande av modellflygning. 

Ersättningar sker i relation till den uppkomna skadan efter 
försäkringsbolagets normer. maxbeloppen är: 

Medicinsk invaliditet 5 basbelopp 
Ekonomisk invaliditet 10 basbelopp 
Dödsfall 0,5 basbelopp 
Läke-, rese. och  
tandbehandlingskostnader skäliga kostnader 
Rehabilitering 2 basbelopp 

Merkostnader: 
Personliga tillhörigheter 0,5 basbelopp 
Extra kostnader under den  
akuta läkningstiden 3 basbelopp 
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täckande upp till 750 000 SDR, vilket är ungefär 8 000 000 kr. I och med att SMFF:s ansvarsförsäkring 
täcker mer än så har styrelsen inledningsvis ansett att det inte finns något direkt behov av att höja SMFF:s 
ansvarsförsäkrings maximala ersättningsbelopp. 

Styrelsen skall dock bevaka detta under kommande verksamhetsår. Direktivet träder i kraft 1 april 2005. 

Luftfartsmyndigheter 

Under året har det hållits fortlöpande kontakter med företrädare för Luftfartsinspektionen. En styrelseledamot 
deltog tillsammans med Flygsportförbundet vid ett samrådsmöte om framtida myndighetsutövning. 
Luftfartsverket är från 2005 uppdelat i Luftfartsverket och Luftfartsstyrelsen (i princip är det 
Luftfartsinspektionen, som tidigare var en avdelning inom Luftfartsverket som blivit en självständig myndighet). 

Kungliga Svenska Aeroklubben (KSAK) 

Bengt-Olof Samuelsson representerade SMFF vid de möten inom KSAK:s förtroenderåd som anordnats. 

Styrelsen har uppdragit åt Magnus Söderling att tills vidare delta i KSAK:s miljögrupp. 

Svenska Flygsportförbundet (FSF) 

I Flygsportförbundets styrelse har SMFF:s ordförande och Pelle Scherdin före respektive efter Förbundsmötet 
2004 representerat SMFF som ordinarie ledamot, Magnus Söderling respektive Bengt Lindgren har varit 
dessa personers personliga suppleanter från förbundsmötet. SMFF var representerat vid alla de möten och 
konferenser som det kallats till. I valberedningen har Bengt-Olof Samuelsson och Lennart Flodström arbetat. 

SMFF styrelse deltog på Flygsportförbundets årsmöte (helgen efter SMFF:s) med ett antal ombudsröster från 
modellflygklubbar. Styrelsen avsåg att rösta nej till ett förslag från FSF:s styrelse om att ta bort det bidrag som 
automatiskt utgått till grenarna och ersätta dessa med ett projektstöd som grenarna skall ansöka om. FSF:s 
styrelses förslag röstades emellertid igenom, med en mindre majoritet. 

Under året har flera av SMFF:s grenar köpt landslagskläder från FSF. Dessa har subventionerats till cirka en 
tredjedel vardera av FSF:s och SMFF:s centrala budgetar. Den sista tredjedelen har finansierats efter grenens 
eget beslut. 

SMFF deltog på arrangemanget ”Tjejer Flyger” i Borlänge. Arrangemanget organiserades av Eva Larsson och 
Kicki Lindgren, med ekonomiskt stöd från Förbundet. Tre modellflygaktiviteter genomfördes, i huvudsak 
koncentrerade på inomhusflyg och ungdomar. 

Lin VM-fonden 

Medel ur Lin VM-fonden har efter styrelsens beslut under året beviljats till följande klubbar: 

• Linköpingseskadern, för rekryteringsevenemang med AMA-Cub, 2500 kr. 

• Uppsala FK mfs, för rekryteringsevenemang med AMA-Cub, 1988 kr. 

• Vallentuna MFK, har beviljats 3600 kr men inget är utbetalat än. 

• Oxelösunds MSK, 1081 kr. 
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• Piteå MFK, 4000 kr. 

Tävlingsverksamhet 

Information om respektive tävlingsverksamhet finns nämnda i respektive grens verksamhetsberättelse. 

Mässor och utställningar 

Under hösten deltog SMFF i Hobbymässan, som årligen arrangeras i Frescatihallen i Stockholm. Montern 
bemannades av delar av förbundsstyrelsen och andra förtroendevalda. Skalaflygaren Stefan Olsson (Uddevalla 
RFK) var även där och ställde ut en av sina modeller. I övrigt delades det ut Modellflygnytt, affischer, AMA-
Cubar och andra gåvor. 

Modellflygnytt 

Modellflygnytt utkom under året med sex nummer. Liksom föregående år producerades tidningen av Allt Om 
Hobby AB till ett fast pris. Kostnaderna för förbundet har under 2004 varit något lägre än året innan. 
Förändringen beror på att lösnummerförsäljningen och antalet prenumerationer har ökat något, men även att 
Förbundet varit återhållsamma med de pengar som budgeterats till tidningen, exempelvis ersättningar och 
arvoden till skribenter. 

Produktionen av tidningen liksom föregående år varit reglerat i ett avtal mellan Förbundet och Allt Om Hobby 
AB där förlaget ansvarar för det redaktionella arbetet, tryckning och annonsservice. SMFF betalar 50 000 kr 
per nummer till förlaget och står även för distributionskostnaden. SMFF kan även finansiera eventuella 
ersättningar för skrivna artiklar i form av text, bild eller andra utlägg. SMFF får således produktionen till ett 
någorlunda fast pris, behöver inte lägga ner arbete på annonsadministration och tar inte heller någon risk vad 
gäller uteblivna annonsintäkter. 

Framtidsgruppen 

Den framtidsgrupp som tillsattes vid Förbundsmötet 2003 har arbetat vidare och lämnar sitt slutbetänkande på 
annan plats. 

Tack 

Förbundet vill rikta ett särskilt tack till följande personer som under året gjort en insats för förbundet: 

Bengt-Olof Samuelsson (MFK Galax, Stockholm) och Peter Källoff (Linköpingseskadern) för att ha 
representerat förbundet vid CIAM:s plenarmöte i mars. Bengt-Olof tjänstgjorde även som ordförande vid 
förbundsmötet. 

Eva Larsson (RFK Utvandrarna) och Kicki Lindgren (MFK Galax) för sitt arbete med projektet Tjejer Flyger 
2004. 

Johan Bagge (FK Gamen, Norrköping) för att givit datortekniskt stöd till expeditionen. Johan har även varit 
sammankallande i Museigruppen. 

Björn Friberg (AKM Göteborg) för att ha bidragit till förnyelse av kansliets datorutrustning. 
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Alla som bidragit med text och bild till Modellflygnytt. 

Marie Bagge och Elisabeth Carlson på expeditionen för det gångna året. 

Stefan Olsson (Uddevalla RFK) för sina insatser vid Hobbymässan 2004. 

Alla funktionärer vid tävlingar, flygträffar, uppvisningar och flygdagar. 
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Robert Sundström Magnus Söderling 

Peter Källoff Lennart Andersson 

Bo Gårdstad Pelle Scherdin 

L-G Olofsson Ingemar Larsson 

Bengt Lindgren Ingemar Ljung 

 


